
 

 

 

 

 

Geachte heer, mevrouw,  

 

 

Op 18 oktober heeft mevrouw C. Bloemhoff van de PvdA vragen ex artikel 

41 RvO ingediend over tarieven Wmo-voorzieningen (zoals huishoudelijke 

hulp). Hierbij bieden wij uw raad de beantwoording hiervan aan.  

 

1. Deelt het college de opvatting van de PvdA dat door een stapeling van 

zorgkosten juist mensen met een smalle beurs in de financiële 

problemen kunnen komen? Zo nee waarom niet? Welke maatregelen 

wil het college nemen om dit te voorkomen? 

 

Ja, deze opvatting delen wij. Graag bieden wij u een overzicht welke 

maatregelen wij al nemen om stapeling van zorgkosten tegen te gaan:  

• Er is een collectieve zorgverzekering voor minima beschikbaar 

(GarantVerzorgd/Menzis) waar kortingen op de premies 

worden geboden en waarbij mensen verzekerd zijn voor extra 

kosten. 

• De mogelijkheid om de eigen bijdrage voor 

maatwerkvoorzieningen Wmo via de hierboven genoemde 

verzekering terug te krijgen tot maximaal €300,-.  

• De regeling ‘Tegemoetkoming aannemelijke meerkosten voor 

chronisch zieken en beperkten’ waarvoor minima die hun 

verplichte eigen risico betaald hebben of die anderszins door 

hun chronische ziekte of beperking extra kosten (€385,- of 
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meer) hebben gemaakt, in aanmerking komen. De hoogte van 

de vergoeding is €330,-.  

• We bieden de mogelijkheid om de cliënt, indien de algemene 

voorziening huishoudelijke hulp financieel niet passend is, in 

aanmerking te laten komen voor de maatwerkvoorziening 

huishoudelijke hulp. De kosten kunnen dan, zoals hierboven 

genoemd, via de collectieve zorgverzekering voor minima 

vergoed worden.   

• De mogelijkheid om via de bijzondere bijstand naar 

oplossingen te zoeken.  

 

2. Deelt het college de opvatting dat met name hogere inkomens en 

mensen met vermogen profiteren van de invoering van het 

abonnementstarief? Is het college het met ons eens dat juist voor de 

hogere inkomens met een breed netwerk de prikkel verdwijnt om zelf 

in het eigen netwerk zorg en ondersteuning te regelen? 

 

Ja, dit delen wij met u.  

 

3. De VNG vreest onder meer dat gemeenten uiteindelijk opdraaien voor 

de kosten en dit moeten betalen uit de Wmo, terwijl gemeenten toch al 

kampen met forse tekorten bij de uitvoering van de Wmo en de 

Jeugdwet. Kan het college een beeld schetsen van de gevolgen voor de 

uitvoering van de Wmo en de financiële consequenties voor de 

gemeente Groningen?  

 

Wij hebben te maken met de volgende financiële consequenties:  

1. De financiële consequentie door de derving aan eigen bijdragen 

over de maatwerkvoorzieningen zelf (vanaf 2019). 

2. De financiële consequentie als gevolg van de verwachte 

aanzuigende werking op de zorgconsumptie (vanaf 2019). 

3. De financiële consequentie door de derving van de tariefbijdrage 

op de algemene voorziening Huishoudelijke Hulp. Vanaf 2020 

mag de bijdrage van de cliënt voor de algemene voorziening HH 

niet hoger zijn dan het abonnementstarief. Deze ontwikkeling 

schetst u zelf hierboven ook al.  

 

Met het bedrag dat we aan compensatie ontvangen verwacht het rijk 

dat we de consequenties onder 1 (derving eigen bijdragen op 

maatwerkvoorzieningen) en onder 2 (extra kosten door aanzuigende 

werking) kunnen opvangen. Of dit volstaat is onzeker. We kunnen op 

dit moment niet, evenmin als alle andere gemeenten, een inschatting 

maken hoe groot de aanzuigende werking zal zijn. We verwachten in 

ieder geval een toename van aanvragen voor de maatwerkvoorziening 

Huishoudelijke Hulp en maatwerkvoorziening voor 

woningaanpassingen. In mindere mate verwachten wij ook een 
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toename van aanvragen voor andere maatwerkvoorzieningen (zoals bv 

scootmobielen en andere vervoersvoorzieningen).  

 

Er zal landelijk gemonitord worden hoe hoog de aanzuigende werking 

uiteindelijk is; het rijk heeft niet toegezegd dat de compensatie die 

gemeenten vanaf 2019 ontvangen, wordt aangepast indien deze niet 

toereikend blijkt. In de hoogte van de compensatie is door het rijk ook 

geen rekening gehouden met derving van tariefbijdragen op algemene 

voorzieningen (vanaf 2020).   

 

4. Welke acties gaat het college ondernemen om samen met andere 

gemeenten te zorgen dat het Rijk voldoende middelen beschikbaar 

stelt voor de uitvoering van het abonnementstarief én een lagere eigen 

bijdrage voor minima?  

 

De invoering van het Wmo-abonnementstarief staat in onze ogen 

haaks op onze ambitie en het doel van de Wmo 2015 om mensen meer 

zelf te laten doen, op eigen kracht en/of met behulp van het netwerk. 

Het college heeft moties gesteund op dit vlak richting VNG en wij 

gebruiken onze kanalen om invloed uit te oefenen richting het Rijk. 

Zo hebben wij onlangs onze standpunten meegegeven aan het 

onderzoeksteam van de VNG dat in opdracht van het ministerie kijkt 

naar de gevolgen van de wetswijziging. Het interview dat zij met ons 

gehouden hebben, maakt onderdeel uit van een breder onderzoek 

waarvan de uitkomsten gebruikt worden om de Kamer te informeren. 

Het is van belang om de gevolgen goed te monitoren in samenhang 

met de landelijke monitor en van daaruit te pleiten voor passende 

maatregelen. 

 

5. Hoe gaat het college er komend jaar voor zorgen dat de invoering van 

het abonnementstarief niet leidt tot een verschraling van de zorg? 

 

Zoals we bij de beantwoording van vraag 3 aangaven, zijn we (net als 

andere gemeenten) niet in staat om een goed beeld te krijgen van de 

vraag hoe groot de aanzuigende werking zal zijn. Het ministerie van 

VWS is tot op heden niet bereid gebleken om gemeenten extra 

wettelijke instrumenten te bieden om deze verwachte aanzuigende 

werking te voorkomen. Ook is het ministerie op dit moment niet 

voornemens om de vrijheid te continueren die gemeenten nu nog (tot 

2020) hebben om zelf inkomensafhankelijke tariefbijdragen te bepalen 

voor de algemene voorzieningen. Als het rijk de gemeenten 

vervolgens onvoldoende compenseert voor de derving van bijdragen 

en de extra kosten, kunnen nieuwe beleidskeuzes worden gemaakt. 

Dat zal dan door het nieuwe college en/of raad gebeuren. 
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6. Hoe gaat het college er komend jaar voor zorgen dat minima in 

Groningen, Haren en Ten Boer niet meer gaan betalen voor onder 

meer huishoudelijke hulp en zeker kunnen zijn van goede zorg? 

 

Mensen met hogere inkomens gaan minder betalen dankzij het 

abonnementstarief. In 2019 blijft de situatie voor mensen met een 

algemene voorziening Huishoudelijke Hulp ongewijzigd: minima 

betalen dan nog steeds €12,- per 4 weken. Het is aan het nieuwe 

college om, indien de compensatie van het rijk onvoldoende is, de 

beleidskeuzes te maken die ervoor zorgen dat ook in de toekomst 

iedereen zeker kan zijn van goede zorg en ondersteuning vanuit de 

Wmo. 

 

7. In uw brief d.d. 6 juni 2018 heeft u aangegeven dat als het 

abonnementstarief daadwerkelijk wordt ingevoerd, de gemeente zal 

onderzoeken of en zo ja op welke wijze we de tariefbijdrages voor de 

algemene voorziening hierop kunnen laten aansluiten. Wanneer kan 

de raad hierover meer informatie tegemoet zien? 

 

Wij zijn voornemens uw raad hierover in de eerste helft van 2019 te 

informeren. 

 

8. Deelt u met de PvdA dat bij een eventuele wijziging van de 

tariefbijdrages het draagkrachtbeginsel leidend moet zijn? 

 

Zoals gezegd zal dan, indien nodig, het nieuwe college hierover 

voorstellen formuleren.  
 

Wij vertrouwen erop u hiermee voldoende geïnformeerd te hebben.  

 

 

Met vriendelijke groet, 

burgemeester en wethouders van Groningen, 

 

 

 

de burgemeester,     de secretaris, 

Peter den Oudsten     Peter Teesink 

 

 

 

 

 

Deze brief is elektronisch aangemaakt en daarom niet ondertekend. 

 

 


